
Výroční zpráva Bratra Kálefa
za rok 2010

 Novou předsedkyní občanského sdružení Bratr Kálef byla na Valné hromadě 7.3.2010 
v Jihlavě zvolena Alice Svobodová, za desetiletou činnost ve funkci předsedy děkujeme 
Petru Haškovi. Výbor Bratra Kálefa začal nově fungovat ve složení:

Alice Svobodová
Ruth Šormová
Daniel Matějka
Jaroslav Buchta
Tomáš Volf
Joel Hána a Jan Tkadleček (jako náhradníci)

Výbor se od minulé VH do současné chvíle sešel celkem 6x (poslední setkání výboru BK 
bylo 12.2.2011) a připravil, uskutečnil a monitoroval veškeré hromadné akce BK v roce 
2010.

 Sdružení Bratra Kálefa v průběhu roku udržovalo kontakt se sbory hlavně 
prostřednictvím seniorátního faráře Jana Tkadlečka, který distribuoval Zpravodaj a 
pozvánky na akce, prezentoval na sborech nadcházející akce a sbíral informace o práci 
s dětmi a mládeží ve sborech, kterou se snažíme využívat při přípravách společných 
akcí a koordinaci naší činnosti. Do spolupráce s BK je na sborech zapojena řada 
dobrovolníků, komunikace a kooperace není stále optimální, ale díky práci výboru se 
situace oproti předchozím letem zlepšila.

 BK má k dnešnímu datu 32 evidovaných členů z řad dospělých, 12 podpůrných členů 
sborů Horáckého seniorátu (členy nejsou Horní Dubenky, Telč, Velká Lhota, Opatov 
doposud nespolupracoval, ale v roce 2010 zaplatil ČP), 16 registrovaných kontaktních 
osob, které nejsou členy a celkem 207 evidovaných a platících členů z řad dětí a 
mládeže. Sdružení BK se tak řadí k největším neziskovým organizacím pracujícím 
s dětmi a mládeží v Kraji Vysočina.

 15.5.2010 jsme uskutečnili Den rodiny ve Sněžném s názvem „Jak roste dětská víra“. 
Hlavním hostem programu byl prof.Pavel Říčan, v odpoledních hodinách jsme shlédli 
vystoupení žonglérů a divadlo dětského souboru ve Sněžném. Na akci dorazilo kolem 
80 lidí, ne všichni se však zdrželi do odpoledne. Za pohostinnost a přípravu děkujeme 
sněženskému sboru.

 4.9.2010 jsme uskutečnili setkání učitelů NŠ v Třebíči, tématem byla práce s novými 
pracovními listy, hudební dílna pod vedením Mgr. Dvořákové-Marešové z Prahy a 
loutkodílna (představení alternativního semináře výroby a práce s biblickými 
postavičkami) pod vedením R. Kučerové z Hradiště. Semináře se zúčastnilo asi 30 osob, 
z diskuse vyplynulo, že o podobná setkání je do budoucna zájem.) Také třebíčskému 
sboru děkujeme za pohostinnost.

 Vydali jsme dvě čísla Zpravodaje pro práci s dětmi (květen a listopad) – ohlasy byly 
zejména na otištěné náměty či zkušenosti z práce s dětmi ve sborech.

 Uskutečnili jsme 14 denní stanový tábor v Řečici (u Nového Města na Moravě), tábora 
se zúčastnilo 31 dětí a 15 vedoucích z řad mládeže i dospělých. Tábor se jako každý rok 
velmi vydařil. V souvislosti s táborem se uskutečnilo celkem 8 setkání vedoucích za 



účelem přípravy tábora, odborného vzdělávání v oblasti práce s dětmi a drobných 
brigád na opravách vybavení.

 Obdrželi jsme dotaci 60.000 Kč z Fondu Vysočina v rámci dotačního programu Volný 
čas 2010. Finanční prostředky, které jsme letos vložili do práce s dětmi na sborech 
nebo na uskutečnění seniorátních akcí (vyjma tábora a režijních výdajů BK) činí více 
než 78.000 Kč. Dotace byla letos na sbory rozdělována na základě výběru z podaných 
projektů (obdrželi jsme 11 projektů ze 7 sborů s přislíbenou spoluúčastí cca 20.000 Kč, 
podpořili jsme 9 z nich, z každého přihlášeného sboru alespoň 1).

 Proběhla finanční i fyzická kontrola dotačního programu Volný čas 2009.

 Uskutečnili jsme výběrové řízení na projekty v dotačním programu Volný čas 2011 a 
podali žádost o udělení dotace ve výši 70.000. Bohužel jsme v tomto dotačním 
programu neuspěli (důvodem byla administrativní chyba). Pro příští rok tedy bude 
nutné přizpůsobit termíny podání projektů, aby se zamezilo opakování situace a zbyl 
prostor na konzultaci žádosti s příslušným odborem Kraje Vysočina.

 Byly aktualizovány webové stránky a došlo ke změně poskytovatele služeb – veškeré 
materiály zpracovával Tomáš Volf.

 Výbor BK vypracoval řadu návrhů na propagaci BK ve sborech i mimo ně, finanční 
prostředky na jejich uskutečnění chtěl použít z dotace v roce 2011.

 Děkujeme všem našim členům, příznivcům i ostatním za vytrvalou práci s dětmi na 
sborech, ať už jde o pravidelná setkávání či nárazové akce.

13.3.2011 Jihlava   Alice Svobodová
předsedkyně sdružení


